
 
 

NAGOVOR PREDSEDNIKA SLS MAG. RADOVANA ŽERJAVA NA VSESLOVENSKEM SHODU ZA SLOVENIJO - 
PROTI ARBITRAŽNEMU SPORAZUMU NA POGAČARJEVEM TRGU V LJUBLJANI, 4. JUNIJA 2010 (VIDEO): 

 

 
 

http://www.youtube.com/watch?v=vAvDKpHZ7oQ�




 

KRITIČNE MISLI O ARBITRAŽNEM SPORAZUMU 



POSLANEC SLS IN ŽUPAN OBČINE DESTRNIK FRANC PUKŠIČ: CELOTNA NASELJA V OBČINI DESTRNIK 
OSTALA BREZ VABIL NA REFERENDUM – IZREDNO NAKLJUČJE ALI SABOTAŽA? 

Destrnik, 4. junij 2010 – V Slovenski ljudski stranki smo dobili informacije, da naj na področju občine Destrnik, torej 
9. okrajne volilne komisije 8. volilne enote, velik del prebivalcev ne bi dobil osebnega obvestila oz. vabila na nedeljski 
referendum o arbitražnem sporazumu z Republiko Hrvaško. ...več 

NOVA GENERACIJA SLS: VLADA RS NAM ZAPRAVLJA NAŠE OZEMLJE. ZATO GREMO V NEDELJO, 6. 6. 
2010, NA REFERENDUM GLASOVAT PROTI. 

Predsednik NG SLS Bor Zgonc: »Politizacija nedeljskega referenduma je poskus koalicije, da bi mlade odvrnila od 
glasovanja, saj pri njih ne uživa nobenega zaupanja.« 

Ljubljana, 4. junij 2010 – V Novi generaciji SLS obsojamo navedbe, da se mladi obračajo proti arbitražnemu 
sporazumu z Republiko Hrvaško zgolj zaradi nasprotovanja aktualni politiki. »Kajti mladi se veliko bolj zavedamo, da v 
nedeljo Slovenija odloča o svoji prihodnosti. Govorimo o dogovoru, ki bo mejo reševal v nedoločljivi prihodnosti oz. po 
vstopu naše sosede v EU, namesto da bi jo reševal sedaj, ko je to potrebno,« pravi predsednik Nove generacije SLS 
Bor Zgonc, ki je razočaran nad manipulacijami, ki želijo nedeljski referendum narediti za politično zgodbo, kar samo 
zakriva posledice, ki jih lahko prinese. Po prepričanju Bora Zgonca je politizacija vprašanja arbitražnega sporazuma v 
interesu Vlade RS, saj to mladino samo še bolj odvrača od sodelovanja, saj imajo mladi do politike, ki jih vedno bolj 
ignorira, negativen odnos. V Novi generaciji SLS smo prepričani, da bi sprejetje tega sporazuma povzročalo notranje 
spore in obtoževanja med politiko in ljudmi še desetletja v prihodnosti. Zavrnitev arbitražnega sporazuma pa bi dala 
podlago za popravni izpit in za nadaljnje pogovore. Vsaka rešitev v zunanji politiki, ki nima narodnega konsenza, je 
dolgoročno škodljiva, saj nismo v stanju ustrezno zastopati svoje državne interese. ...več 

PROF. DR. ŽIGA TURK, UNIVERZITETNI PROFESOR IN GENERALNI SEKRETAR SKUPINE ZA RAZMISLEK O 
PRIHODNOSTI EU, S PETIMI RAZLOGI PROTI ARBITRAŽNEMU SPORAZUMU 

Pet dobrih razlogov imam, da sem proti: 
Proti, ker je to zadnja, čisto zadnja možnost, da se ustavi za Slovenijo slab 
sporazum. Slab je zato, ker pušča zelo malo možnosti, da bi bili izpolnjeni interesi, 
o katerih se je največji del slovenske politike strinjal vseh zadnjih 20 let, namreč 
celovitost piranskega zaliva in teritorialni stik z odprtim morjem. 
Proti, ker je Slovenija po nepotrebnem popustila v trenutku, ko je bilo njeno 
pogajalsko izhodišče najboljše in se Sloveniji ni nikamor mudilo. Da je popustila, 
se vidi iz tega, da je Pahor z Arbitražnim sporazumom v bistvenih točkah sprejel 
prvi Rehnov predlog, ki ga je slovenska politika pred enim letom soglasno zavrnila. 
Proti, ker se ne pustim utruditi. Hrvaška nas je z mejnimi incidenti mehčala leta in 
leta, vlada nas je s potiskanjem te teme pred gospodarske izzive utrujala cel 
mandat, nam s propagando natikala zelena očala o sporazumu, krmila pa z 
oblanci. 
Proti, ker se ne pustim nalagati. V referendumski kampanji so si laži podajali 
najvišji politiki Slovenije in Hrvaške. Kosorjeva je postavali na laž Pahorja, ko je ta 
po TV obljubljal, da mu je obljubila teritorialni stik z odprtim morjem. Pahor je na 
laž postavil Kosorjevo v zvezi z navedbami v hrvaškem zakonu o ratifikaciji AS. 
Dovolj poznam evropsko politiko, da vem da so lažne grožnje, da Slovenijo čaka 
mednarodna osamitev, da bo vojna; ni res, da bomo dobili stik do Ulcinja, če bo 
treba; ni res, da lahko slabo odločitev zavrnemo; ni res, da so pravniki iz plačnega 
seznama vlade "ugledni neodvisni strokovnjaki" ... 

Proti, ker bolj zaupam Francetu Bučarju kot Janezu Stanovniku, bolj Spomenki Hribar kot Milanu Kučanu, bolj Borisu 
Pahorju kot Tonetu Pavčku, bolj Marku Pavlihi kot Vasiljki Sancin ... 
Slovenija si zasluži boljši sporazum. Boljši sporazum dolgujemo naši manjšini, ki je v Italiji ostala zato, da bi Hrvaška 
imela Istro. Boljši sporazum potrebujeta naše pomorstvo in turizem.  
Samozavest je poleg podjetnosti in ustvarjalnosti ključna beseda od začetka mojega dela v politiki in moto na mojem 
blogu. Boljši sporazum potrebujemo zato, da bi samozavest ostala del identitete naše države. 

 
SKUPNA IZJAVA SVETA SLOVENSKIH ORGANIZACIJ IN SLOVENSKE SKUPNOSTI, ZBIRNE STRANKE 
SLOVENCEV V ITALIJI, V ZVEZI Z ARBITRAŽNIM SPORAZUMOM 
Trst, 3. junija 2010 - Poseganje po arbitraži ni običajni postopek v mednarodnih odnosih, saj so posamezne države 
polnopravni in suvereni subjekti, ki odločajo po lastni volji oziroma v pogajanjih z drugimi državami. Diplomatska 
pogajanja pa so od nekdaj zahtevna, ker je zanje potrebna velika mera potrpljenja, preudarnosti in prekanjenosti 
diplomacije ter trmaste vztrajnosti. 
Krovna organizacija Svet slovenskih organizacij in Slovenska skupnost, zbirna stranka Slovencev v Italiji menita, da je 
izbira, kdo bo odločal o meji med Slovenijo in Hrvaško edinstvenega, zgodovinskega in nacionalnega pomena. Prav 
zaradi tega Slovenci, ki živimo izven meja Republike Slovenije, nismo ravnodušni. Državna meja naše matične države 
je tudi za nas eden izmed temeljev narodne in državne samobitnosti. Po propadu Jugoslavije smo Slovenci postali 
državotvoren narod, za kar smo si dolga stoletja prizadevali na politični, kulturni in gospodarski ravni. Kolikor nam je 
bilo mogoče, smo to delali na miren in kulturen način. V zvestobi tem principom smo se odrekli marsikateremu delu 

http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=AF56D173-2531-7E6C-B893-3E02EB1D0914&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=AF56D173-2531-7E6C-B893-3E02EB1D0914&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=AF56D173-2531-7E6C-B893-3E02EB1D0914&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=8BFD3D0D-FDA5-E238-64A2-4917CB77553C&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=8BFD3D0D-FDA5-E238-64A2-4917CB77553C&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=8BFD3D0D-FDA5-E238-64A2-4917CB77553C&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=9F581A04-3B28-271F-FD2C-900D0CE081F1&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=9F581A04-3B28-271F-FD2C-900D0CE081F1&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=436261BB-7478-71D4-2067-9A2EB86EFEF7&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=436261BB-7478-71D4-2067-9A2EB86EFEF7&linkid=newsContent


ozemlja, ker so to zahtevale mednarodne politične okoliščine, na katere nismo mogli vplivati. Danes smo poklicani, 
da svojo državotvornost jasno izrazimo, saj razpolagamo s suvereno in samostojno državo. Vstop Hrvaške v EU je za to 
pravi trenutek. Italija je na podoben način izkoristila vstop Slovenije za svoje zahteve, pri tem pa se ni ozirala na 
nobene manire ali odkrite pogovore. ...več 

IVAN OMAN: NA REFERENDUMU O ARBITRAŽNEM SPORAZUMU BOM GLASOVAL PROTI 
Mag. Radovan Žerjav: Slovenija se z arbitražnim sporazumom zavestno odpoveduje dvajset odstotkov od Piranskega 

zaliva in približno eni tretjini od slovenskega morja v korist Hrvaške 
in korist koridorja. 
Ljubljana, 3. junij 2010 – Na današnji novinarski konferenci 
predsednika SLS mag. Radovana Žerjava je svoje mnenje glede 
arbitražnega sporazuma o meji z Republiko Hrvaško predstavil tudi 
Ivan Oman, prvi predsednik Slovenske kmečke zveze in eden izmed 
začetnikov slovenske demokratizacije. »Na referendumu bom 
glasoval PROTI potrditvi arbitražnega sporazuma, ker mi ne gre v 
račun, da vlada prelaga odgovornost za sprejem nekega 
sporazuma preprosto na državljane, ki po naravi same stvari ne 
morejo poznati posameznih dikcij v sporazumu in dvomim, da je 
sploh dosti tistih, ki so tekst tega sporazuma prebrali,« je povedal 
Ivan Oman in ob tem dodal, da je ta zadeva tako pomembna, da ne 
more biti stvar ene ali druge stranke, pozicije ali opozicije in bi se 
Vlada RS že v času pogajanj morala nujno posvetovati tudi z 
opozicijo«. ...več 

 
SLS NA JAVNI TRIBUNI ZBORA ZA REPUBLIKO 
V PORTOROŽU 
Portorož, 2. junij 2010 – Ker se bliža dan 
referendumske odločitve o arbitražnem sporazumu 
med Slovenijo in Hrvaško, so v Zboru za republiko 
želeli še enkrat opozoriti na tveganja in pasti, ki jih 
prinaša. Zapisan je izrazito v hrvaško korist, saj 
Hrvaški ne nalaga, da se umakne s slovenskega 
ozemlja in morja, po katerem je z enostranskimi 
potezami posegla po 25. 6. 1991, obenem pa 
Sloveniji onemogoča ohranitev celovitosti 
Piranskega zaliva in teritorialni dostop do odprtega 
morja. Procesni roki za arbitražo pričnejo teci šele 
po podpisu hrvaške pristopne pogodbe. 
Kot so zapisali v Zboru za republiko, smo Slovenci v 
zgodovini zaradi neugodnih mednarodnih okoliščin 

in nesposobnosti domače politike vedno izgubljali 
ozemlje. Izgubili smo Koroško, izgubili smo Trst in 
Gorico, administrativna meja med Slovenijo in Hrvaško 
pa je bila določena izrazito v našo škodo. Zdaj smo 
samostojna država, članica Evropske unije, izkazali smo 
se tudi z uspešnim predsedovanjem EU. Moramo se 
postaviti za svoje interese, moramo pokazati 
spoštovanje do sebe, da nas bodo spoštovali tudi drugi. 
Nasprotniki arbitražnega sporazuma, ki so v sredo 
sodelovali na javni tribuni, se zavzemajo za to, da 
Slovenija pred vstopom Hrvaške v EU z bilateralnim 
sporazumom, v skladu z načelom pravičnosti, uveljavi 
svoje strateške interese. 
Na javni tribuni je sodeloval tudi predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav, ki je v govoru poudaril, kaj vse lahko 
Slovenci izgubimo s tem arbitražnim sporazumom in 
ponovno pozval slovenski narod, da gre v nedeljo na referendum in glasuje PROTI sporazumu. Dogodka se je poleg 
predsednika SLS mag. Radovana Žerjava udeležil tudi poslanec SLS Janez Ribič. Na tribuni so sicer med drugim 
nastopili še bivši predsednik Ustavnega sodišča prof. dr. Janez Čebulj, pesnik in akademik Niko Grafenauer, bivši 
predsednik Ustavnega sodišča prof. dr. Tone Jerovšek, akademik prof. dr. Janko Kos, profesor pomorskega prava prof. 
dr. Marko Pavliha, bivši predsednik Ustavnega sodišča prof. dr. Lovro Šturm, pa tudi župan občine Koper Boris 
Popovič, župan občine Piran Tomaž Gantar in predsedniki ostalih političnih strank, ki nasprotujejo arbitražnemu 
sporazumu. 

OKROGLA MIZA O ARBITRAŽNEM SPORAZUMU NA VRHNIKI 

http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=436261BB-7478-71D4-2067-9A2EB86EFEF7&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=EEFC2444-D1DA-C21A-569A-643479288F52&linkid=newsContent


Vrhnika, 2. junij 2010 - V sklopu referendumske kampanje so se tudi v občini 
Vrhnika med seboj povezale stranke in odločno argumentirale, zakaj NE 
PODPRETI arbitražnega sporazuma. Omizje je vodil France Cukjati, podpredsednik 
Državnega zbora RS, kot govornik pa je med drugimi sodeloval tudi Jakob 

jasna in nedvoumna izhodišča. V razpravo in k skupnim ciljem, ki 
bodo v korist Slovenije, je treba vključiti različne strokovnjake in celoten političen 

dločitev, je, da 

Presečnik, vodja PS SLS in predsednik Sveta SLS. V razpravi so govorniki poudarili, 
da z arbitražnim sporazumom nevarno raziskujemo meje neznanega. Skoraj 
vsaka določba izraža različne razlage, kar se posledično pokaže tudi pri pravniški 
razlagi sporazuma. Preveč strokovno usposobljenih ljudi z različnih področij je 
razdvojenih in to ni dobro, niti ni dobro za ljudi, ki imajo že v osnovi premalo 
znanja o tem.  
Sporazum je treba zavrniti z odločnim PROTI in od naših predstavnikov vlade 
zahtevati bolj 

prostor. Kar je pomembno pri sprejemanju tako pomembnih o
morajo vsi – tako koalicija, opozicija, različne strokovne skupine – stopiti skupaj in 
zastopati interese države ter njenih državljank in državljanov brez prelaganja 
odgovornosti na druge.  

 

JAVNA TRIBUNA O ARBITRAŽNEMU SPORAZUMU V GORNJI RADGONI 
elovanju z odboroma SDS in NSi pripravil 

o določitvi meje na morju in na kopnem. Javna tribuna 
 doma v Gornji Radgoni. Na tribuni so sodelovali trije 

Zvonko Černač in podpredsednik NSi Jože Horvat. 
bitražni sporazum za Slovenijo neugoden in škodljiv. 

 Piranskega zaliva, ki ga je skozi zgodovino v celoti 
stavil, da AS ne zagotavlja Sloveniji teritorialnega stika 
e države in izumiranje Luke Koper, ki je pomembno 

 so navzoče pozvali, naj se referendumskega glasovanja 

Gornja Radgona, 2. junij 2010 - Občinski odbor SLS Gornja Radgona je v sod
javno tribuno o arbitražnem sporazumu z Republiko Hrvaško 
se je odvila v sredo, 2. junija 2010, v prostorih gasilskega
pomembni gostje: poslanec SLS Franc Pukšič, poslanec SDS mag. 
Franc Pukšič, poslanec SLS, je prisotnim obrazložil, zakaj je ar
Povedal je, da bi Slovenija s sprejetjem AS izgubila polovico
nadzirala. Kot najbolj pomemben argument proti AS pa je izpo
z mednarodnimi vodami, kar pomeni izgubo statusa pomorsk
gospodarsko središče in slovensko okno v svet.  
Tudi ostala gosta sta predstavila svoja stališča, vsi skupaj pa
le udeležijo in oddajo svoj glas PROTI. 

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: VLADA SE ZAVEDA, DA SE SLOVENIJA ODPOVEDUJE DELU 

OZEMLJA 
Ljubljana, 2. junij 2010 - V poslanski skupini SLS so na 
včerajšnji novinarski konferenci opozorili, da je odločanje 
na referendumu odločanje o ohranitvi oz. neohranitvi 
celovitosti slovenskega ozemlja na kopnem in morju, ne 
odločanje o tem, katero politično opcijo podpiramo. 
Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav je pojasnil, da se bi 
Slovenke in Slovenci morali zavedati, da v nedeljo ne bo 
odločanje za predsednika vlade ali predsednika največje 
opozicijske stranke, temveč odločanje o tem, ali bo 
Slovenija imela teritorialni dostop do odprtega morja. 
"Odločanje skozi prizmo politične pripadnosti je 
neodgovorno," je še poudaril Žerjav. ...več 
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PREDSTAVNIKI SLS NA OKROGLI MIZI »PIRANSKI ZALIV JE LAHKO SAMO PIRANSKI« 
ole Borovnica odvila okrogla miza z naslovom »Piranski 

arja sodelovala mag. Bert Pribac, povojni aktivist in slovenski 
, publicist iz Tinjana pri Kopru. Mag. Bert Pribac je ob tem 

je nosila okrogla miza. ...več

Borovnica, 2. junij 2010 – Včeraj se je v dvorani Osnovne š
zaliv je lahko samo Piranski«, na kateri sta kot uvodnič
domoljub iz Sergašev v slovenski Istri in Milan Gregorič
predstavil svojo novo knjižico z istim naslovom, kot ga  

 

 

 
 
JAVNA TRIBUNA OO SLS SODRAŽICA  - »ARBITRAŽNI SPORAZUM MED SLOVENIJO IN HRVAŠKO« 
Na prvi junijski dan je Občinski odbor Slovenske ljudske stranke Sodražica skupaj s preostalima odboroma 

pomladnih strank pripravil javno tribuno z 
naslovom »Arbitražni sporazum med Slovenijo 
in Hrvaško«.   

Gostje omizja Blaž Milavec, župan Občine 
Sodražica, Zofija Mazej Kukovič, poslanka v 
Evropskem parlamentu in Jože Tanko, poslanec 
DZ RS, so predstavili argumente PROTI 
arbitražnemu sporazumu, o katerem se bomo 
državljani in državljanke odločali v nedeljo. Vsi 
so se strinjali, da nas 6. junija 2010 čaka 
najpomembnejša odločitev, ki jo bomo sprejeli 
po plebiscitu. Gre za naše morje, za našo 
suverenost na morju, za pomorski status 
Slovenije. Na preizkušnji so naši gospodarski 

venijo kot 

tisoč glasov. Za vedno. Ne dovolimo, da se to žalostno poglavje slovensk
referendumu bo pomembnejša od običajnih političnih odločitev in po

 
UTRIP NA INFORMATIVNIH STOJNIC

interesi, vezani na Luko Koper in Slo
logistično okno v svet za srednjo Evropo. Ob 
tem se spomnimo koroškega plebiscita 1920, 
ko smo vitalni del našega narodnostnega 
ozemlja in 11 % prebivalstva izgubili za nekaj 

e zgodovine ponovi danes. Odločitev na 
membnejša od volitev, ki so vsaka štiri leta.  

AH SLS PROTI 
ARBITRAŽNEMU SPORAZUMU 
INFORMATIVNA STOJNICA SLS PROTI AS TUDI V DUPLEKU 



V soboto, 22. maja 2010, je OO SLS Duplek na svoji stojnici pred centrom Jager v Spodnjem Dupleku predstavil 
argumente proti arbitražnemu sporazumu o meji s Hrvaško.  Stojnico je obiskal župan in poslanec gospod Janez Ribič, 
ki je predstavil negativne posledice arbitražnega sporazuma. Med drugim pa je ob srečanju podaril Občini Duplek 50 
slovenskih zastav, 50 pa jih je razdelil občanom. Ob tej priložnosti je nastopil Pihalni orkester Občine Duplek. 
Ocenjujemo, da se je v času prireditve na stojnici izmenjalo v
pristavili, da je OO SLS Duplek z županom gospodom Janezo

menti proti arbitražnemu sporazumu ter povabilom na r

eliko število ljudi, so sporočili iz OO SLS Duplek, in 
m Ribičem na čelu poslal v vsako gospodinjstvo obvestilo 

eferendum. z argu

 

 
 

*** 



 
MALO ZA ŠALO … 

Kaj si mednarodna skupnost misli o arbitražnem sporazumu…. 
 


